

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(977KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中包含“云南地方猪种”的相关文章](#)

本文作者相关文章

- [胡文平](#)
- [连林生](#)
- [宿兵](#)
- [聂龙](#)
- [张亚平HU Wen-Ping](#)
- [LIAN Lin-Sheng](#)
- [SU Bing](#)
- [NIE Long](#)
- [ZHANG Ya-Ping](#)

云南地方猪种血液蛋白多态性研究 Study on Blood Protein

Polymorphism in Yunnan Local Pig Breeds

胡文平¹, 连林生¹, 宿兵², 聂龙², 张亚平² HU Wen-Ping¹, LIAN Lin-Sheng¹, SU Bing², NIE Long², ZHANG Ya-Ping²

1. 云南农业大学动物科技学院, 昆明650201 2. 中国科学院昆明动物研究所细胞与分子进化开放实验室, 昆明650223 1. Faculty of Animal Science and Technology, Yunnan Agricultural University, Kunming 650201 2. Laboratory of Cellular and Molecular Evolution, Kunming Institute of Zoology, The Chinese Academy of Sciences, Kunming 650223

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 采用蛋白电泳技术研究了云南地方猪种血液蛋白多态性。共分析了3个云南地方猪种32~36个遗传位点, 其中AKP、CAT、DIA、ES、G6PD、PA、6PGD、PHI、TF等9个

位点检测到多态性, 多态位点百分比为0.1875~0.2121, 平均杂合度为0.0712~0.1027。结果表明, 云南地方猪种血液蛋白多态程度较高, 反映在蛋白水平上的遗传多样性较为丰富。

Abstract: In this paper, protein electrophoresis was used to analyze the blood protein polymorphism in Yunnan local pig breeds and 32~36 genetic loci in the Yunnan local pig breeds were surveyed. Nine of them, such as AKP, CAT, DIA, ES, G6PD, PA, 6PGD, PHI and TF, were found to be polymorphic, the mean heterozygosity (*H*) was 0.0712~0.1027. The results indicated that the blood protein polymorphism in the Yunnan local pig breeds is high, the Yunnan local pig breeds are wealthy in genetic diversity in point of their protein level.

关键词 云南地方猪种 血液蛋白电泳 平均杂合度 **Key words** The Yunnan local pig breeds. Blood protein electrophoresis. Mean heterozygosity

分类号

Abstract

Key words

DOI:

通讯作者